
Protokół Nr VI/06/07

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 28 marca 2007 r.

-----------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:00

Obradom przewodniczył – pan radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i pan
radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

-  Przewodniczący rady - Otwieram  kolejną VI sesję V kadencji Rady Miejskiej w
Gniewie.

Witam Wysoką Radę , Burmistrza, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza Gminy,

Sołtysów oraz pozostałych Gości i Mieszkańców Gminy Gniew.

Na podstawie listy obecności stwierdzam ,Ŝe na sali jest  ( 15 radnych)
wystarczająca ilość radnych do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.
Odczytał proponowany porządek obrad.

Czy są inne propozycje do przedstawionego porządku obrad?  Nie widzę? Proszę
zatem o przegłosowanie przedstawionego porządku obrad. Kto z radnych jest za
przyjęciem przedstawionego porządku obrad?  Jednogłośnie. Dziękuję. Porządek obrad
został przyjęty w następującym brzmieniu:

1.     Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z sesji odbytej w dniu  28 lutego 2007 r.

2. Ochrona środowiska oraz realizacja uchwały o utrzymaniu czystości i porządku

na terenie gminy Gniew.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) powiadomienia osoby pełniącej funkcję publiczną o obowiązku złoŜenia
oświadczenia lustracyjnego – Druk Nr R/64/07,

b) zbycia nieruchomości w trybie przetargu ustnego nieograniczonego-
Druk Nr B/65/07,

c) zmiany budŜetu gminy na 2007 rok - Druk Nr B/ 66/07,
d) odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla działki Nr 65, arkusz mapy 6 w miejscowości Kursztyn ,
gmina Gniew – Druk Nr B/67/07,

e) nieodpłatnego nabycia do gminnego zasobu nieruchomości od  Agencji
Nieruchomości Rolnych, nieruchomości gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w
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Szprudowie oraz realizacji na przejętym gruncie inwestycji pod nazwą
rozbudowa boiska sportowego – Druk Nr B/68/07,

f) zezwolenia Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie do zaciągnięcia
preferencyjnej poŜyczki na dofinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja
kotłowni węglowej na nową ekologiczną opalaną biomasą dla Zespołu szkół w
Opaleniu, Gmina Gniew, wraz z zakupem rębarki i ciągnika”-
Druk Nr B/69/07.

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady.

6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych

odpowiedziach na interpelacje.
8. Wolne wnioski i informacje.

- upowaŜnienie Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli w sprawie
wykonania budŜetu Gminy za 2006 rok,

- wydanie opinii na temat dalszego członkostwa gminy Gniew w stowarzyszeniu
„Europejskie Koło Miast Kowalskich”.

9. Ustalenie terminu następnej sesji.
10.   Zakończenie sesji.

Protokół poprzedniej sesji z dnia  28 marca br. był do wglądu w biurze rady,
obecnie znajduje się przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Czy
są uwagi do protokołu? Nie widzę? Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu bez
odczytywania? Jednogłośnie . Dziękuję. Zamykam pkt 1 porządku obrad. Przystępujemy
do pkt 2 porządku obrad.

Pkt 2 porządku obrad - Ochrona środowiska oraz realizacja uchwały o utrzymaniu

czystości i porządku na terenie gminy Gniew.

- Przewodniczący rady -  W poniedziałek  komisja gospodarki na swym posiedzeniu
temat ochrony środowiska omówiła , wysłuchała  wyjaśnień i proszę
przewodniczącego komisji radnego Grzegorza Wasielewskiego o przedstawienie
wniosków z komisji. Bardzo proszę.

Grzegorz Wasielewski – Zajęliśmy się  tą tematyką gdyŜ sprawa ochrony
środowiska    jest dość istotną  sprawą dla gminy.  Z racji wszelkich  działań
moŜemy być juŜ dziś zadowoleni, ale ciągle świadomość społeczeństwa w tym
względzie jest zbyt niska. Mamy kilka obszarów chronionych na terenie naszej
gminy. Najbardziej kontrowersyjny to program  „ Natura 2000 ”. Główne
zagroŜenia ekologiczne to przemysł i     niewłaściwa  gospodarka odpadami.
Przygotowałem  materiał wizualny, Ŝeby pokazać ten najbardziej bolący   naszych



3

mieszkańców problem  jakim jest  spalanie odpadów. Największym zagroŜeniem na
naszym terenie jest  firma  „ Maxit ” choć juŜ   jest duŜy postęp jeśli chodzi emisję
pyłów  , ale zapach  w dalszym ciągu pozostaje w związku z czym były  protesty
ludności. Pocieszające jest to, Ŝe powstał  juŜ projekt ustawy o  uciąŜliwości
zapachów, a więc  cos i w tym kierunku się robi. Nasza StraŜ Miejska równieŜ
działa w kierunku poprawy środowiska i juŜ od  1 lutego do 28 marca br.
spowodowała ,Ŝe sporo  mieszkańców wsi  zawarło  umowy z ZUK sp. z o.o. w
Gniewie  na odbiór odpadów stałych  i ciekłych z czego jesteśmy zadowoleni my i
mieszkańcy gminy. MoŜe będzie coraz mniej dzikich wysypisk, a co za tym idzie
bardziej czyste środowisko. Ciągle są jednak problemy z edukacją osób dorosłych.
W edukacji ekologicznej obserwujemy wzrost świadomości społeczeństwa jednakŜe
cały czas zajmujemy się gospodarką odpadami i wydaje mi się, Ŝe jesteśmy juŜ w
tym temacie na dobrej drodze. Dziękuję.

- Przewodniczący rady - Dziękuję. Bardzo proszę. Pan prezes ZUK sp. z o.o. Jakub
Cybura.

- Jakub Cybura -  Nie uczestniczyłem w posiedzeniu komisji gospodarki , ale na
chwilę obecną mamy juŜ  1400  umów  na wywóz nieczystości stałych. Najlepsze
sołectwo ma  do 60%  umów. Często słyszymy teŜ głosy, Ŝe „my nie produkujemy
odpadów”, ale wystarczy tylko pójść do lasu czy nad rzekę to zobaczymy, Ŝe jednak
ktoś te odpady produkuje. Jeśli chodzi o pojemniki do segregacji to były, ale są
wykorzystywane do wszystkich innych  odpadów tylko  nie do segregacji.

- Józef Kaszubowski – W wyniku przeprowadzonej  kontroli udało się podpisać
dodatkowe umowy na wywóz nieczystości stałych. Nieczystości płynne wywoŜone
są w dalszym ciągu na pola. Będziemy równieŜ  i tego pilnować. Poza tym zrobimy
wszystko ze swej strony Ŝeby równieŜ i sklepy miały umowy na wywoŜenie
nieczystości stałych. Nasza kontrola trwa nadal, będziemy kontrolować wszystkie
19 sołectw. Część juŜ sprawdziliśmy i zaraz po sesji ruszamy  w teren.

- Solecki Andrzej – Czy mógłby Pan zostać na  omówieniu uchwały budŜetowej?

- Maria Bulik – Czy jest u nas w gminie komórka , która zajmuje się ochroną
kasztanów ? Gotowi jesteśmy nawet sami  kupić szczepionki i uratować te drzewa,
ale nie wiemy jakie? Na ul. 7- Marca  w Gniewie znowu się wycina  się drzewa i
bardzo brzydko to wygląda. Idąc do miasta zatrzymują mnie róŜni ludzie i pytają
mnie dlaczego wycina się te drzewa? Wycięto drzewa na skarpie , nad rzeką i w
zamian wyciętych  drzew  miały być posadzone drzewa nowe, ale  do chwili
obecnej nie zostało posadzone ani jedno drzewo. Sprawą kolejną jest  brak zieleni w
mieście, drzewa poobdzierane z kory, wszędzie widać  brak troski o zieleń i drzewa.
DuŜo jest równieŜ i rzeczy dobrych,  bo juŜ zaczęto dbać o ścieki, ale jeszcze jest
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wiele do zrobienia i załatwienia. Brak chodników  przy  ul. Gniewskie Młyny
stwarza duŜe zagroŜenie dla pieszych.

- Przewodniczący rady  – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan prezes ZUK Jakub Cybura.

- Jakub Cybura – Problem kasztanów to jest problem całej Polski, a nie tylko nasz.
Profesjonalne podejście do tego problemu to są ogromne koszty. Co do usuwania i
wycinki drzew na ul. 7 - Marca to nie my robimy.  Wycinkę drzew  robi Zarząd
Dróg Wojewódzkich. Trudno znaleźć argumenty Ŝeby takiej decyzji nie wydać jeśli
drzewa zagraŜają bezpieczeństwu na drodze.  W chwili obecnej intensywnie
pracujemy przy drodze wzdłuŜ  ul.  7- Marca.

-  Ryszard Połomski– Co StraŜ Miejska  ma  w zakresie swoich obowiązków  pracy ?
Bo wiem, Ŝe jak na razie , tylko ogranicza się do kontroli prędkości pojazdów i
sołectw, a  natomiast StraŜy Miejskiej jako takiej w mieście nie wiać.

- Józef Kaszubowski– Nie tylko prowadzimy kontrole prędkości, ale tak jak juŜ
powiedziałem zajmujemy się równieŜ wywozami nieczystości i namawiamy ludzi
do podpisywania umów na odbiór tych nieczystości .  Ja jako jedna osoba nie mogę
podejmować Ŝadnych kontroli. Musi być przy mnie druga osoba umundurowana i
wówczas dopiero moŜemy podejmować kontrolę.

-  Przewodniczący rady  – Dziękuję. Pan Henryk Krause.

- Henryk Krause– Czy pewne instytucje stoją ponad prawem? Czy wolno wieszać na
drzewach ogłoszenia ? Czy ZUK stoi ponad prawem?

- Jakub Cybura -  My bardzo często jesteśmy posądzani o brak  informowania
mieszkańców   w sprawie  braku  dostępu wody i tylko w tym wypadku taki system
wykorzystujemy. Potem zaraz  te ogłoszenia  usuwamy.

- Dariusz Poznański – sołtys wsi Gogolewo -  Wywóz nieczystości ciekłych to nie
jedyny sposób wywoŜenia nieczystości są jeszcze inne sposoby.  Nie my sobie
śmiecimy jako mieszkańcy wsi, ale to ludzie z miasta nas zaśmiecają. WyjeŜdŜają
na spacery i te śmieci nam podrzucają. Swego czasu wydano pozwolenie na
wycinkę drzew w stronę Gogolewa i miały być posadzone w to miejsce  nowe ,
których do  dziś nie ma. Panie Burmistrzu czy to z Pańskiej  inicjatywy StraŜ
Miejska na pierwszy ogień wzięła wieś?  Czy to jest podziękowanie za to, Ŝe     wieś
Pana  wybrała? Jeśli kontrolujecie  wieś  to  choć jedną ulicę w mieście.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.
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- Bogdan Badziong – Ja bym nie chciał Ŝeby łączono moje wybory z tym co robimy.
Trudno kontrolować szamba w mieście gdzie są  kanalizacje.  Spotyka się równieŜ i
takie rzeczy, Ŝe mieszkańcy są podłączeni do instalacji burzowej. To teŜ
kontrolujemy. Tak było  na  przykład na ulicy Konopnickiej. WywoŜenie śmieci z
miasta  na dzikie wysypiska nie dotyczy ludzi biednych tylko  ludzi bogatych,
którzy mogą płacić, a nie chcą tylko śmieci wywoŜą do lasu. Proszę zobaczyć ile
środków gmina przeznacza na likwidację tych dzikich wysypisk?  Bardzo często
jest tak, Ŝe  wysypują równieŜ śmieci tam gdzie są róŜnego rodzaju dziury czy doły.
StraŜnik Miejski jest jeden i to na pól etatu, a policjantów jest dwunastu. Jest to teŜ
słuŜba, która ma inne moŜliwości niŜ straŜnik miejski i to teŜ trzeba mieć na
uwadze.

- Józef Kaszubowski– Dlaczego zaczęliśmy od wsi, a nie od miasta? Dlatego, Ŝe
miasto nie jest takie zagroŜone jeśli chodzi o ekologię. Otrzymujemy zgłoszenia, Ŝe
ścieki  z szamba wylewa się do rowów  wiec zaczęliśmy  od tego gdzie jest
najgorzej.

- Grzegorz Wasielewski  – Mówiłem właśnie przed chwilą coś o tej  świadomości
ekologicznej i właśnie jeden z sołtysów  w tej chwili pokazał to, Ŝe tej świadomości
ekologicznej nie ma.

- Poznański Dariusz – Jednako źle jest w mieście i na wsi o czym powiedział Pan
Burmistrz.   Śmieci  są wokół  ogródków  działkowych  jak i w samym mieście.
Wizerunek niektórych obiektów teŜ pozostawia wiele do Ŝyczenia. MoŜemy
wskazać więcej takich przykładów. Traktujmy wszystkich mieszkańców
jednakowo. Bardzo chętnie zaproszę Pana StraŜnika na drogi wiejskie,  które teŜ
pozostawiają  wiele do Ŝyczenia.

- Przewodniczący rady - Pracę StraŜnika podsumujemy na koniec roku.

- Grzegorz Wasielewski  – Mówił  czym komisja zajmowała się na ostatnim
posiedzeniu  jak równieŜ o tym ,Ŝe istnieje  wielka potrzeba rozmowy z
Komendantem Policji w Tczewie. Stąd propozycja takiego spotkania.    Postawa
Policji względem ochrony środowiska pozostawia wiele do Ŝyczenia.

- Jakub Cybura – Mieszkańcy miasta nie wiele wiedzą o mieszkańcach wsi i na
odwrót. Skontrolowaliśmy wszystkie sklepy w mieście  jeśli chodzi o pojemniki na
śmieci . Oni  mówią „wy się weźcie za wieś” , a wieś mówi weźcie się za miasto i
niestety takie problemy są. Mamy informacje o tych , którzy mają  umowy z
odbiorcami nieczystości i równieŜ o tych, którzy tych umów nie mają.
Interweniujemy tam , gdzie w danej chwili jest najgorzej.
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- Franciszek Sumisławski– Główny temat dzisiejszej sesji to ochrona środowiska, a
nikt nie wspominał o tym, Ŝe musimy się jeszcze uporać  z eternitem. Mamy juŜ
oczyszczalnię ścieków, ale czeka nas jeszcze budowa wodociągów, skanalizowanie
całego południa  więc czeka nas jeszcze  bardzo duŜo roboty. Unia  daje na to
środki  tylko trzeba odpowiednie projekty przygotować. Są teŜ środki unijne na
przydomowe oczyszczalnie ścieków , ale trzeba teŜ  spełnić odpowiednie warunki,
Ŝeby środki unijne pozyskać. Najpierw jednak trzeba  wyłoŜyć  100% środków
własnych , a potem 70%  moŜemy dostać  zwrócone. JednakŜe jest   to  nie   mały
problem,  bo wiadomo tych pieniędzy nigdy za wiele nie mamy. Czy Pan
Komendant jest w stanie powiedzieć, ile udało się tych dzikich wysypisk
zlikwidować?  Co z psami? Czy będzie czipowanie psów i  czy mieliście z
bezpańskimi psami   do czynienia? Czy były moŜe  jakieś pouczenia z tym
związane ?  No oczywiście jeśli były pouczenia i to nie pomaga,  to trzeba karać. Są
głosy z komisji, Ŝe Policja nie kontroluje dyskotek, Ŝe przebywa na nich młodzieŜ
nawet 12 letnia. Padł wniosek aby zaprosić Komendanta  Policji  z Tczewa na
kolejne posiedzenie komisji. Po to ,Ŝeby  omówić  z nim pewne sprawy bez naszego
Komendanta Policji. Nie widać jednak tej Policji w naszym  mieście.

Zdzisław Leszczyński – Najlepszą promocją jest  edukacyjna i pokazanie tego , co
moŜna zrobić.   MoŜe nasza gmina spróbowałaby wesprzeć i zapromować choć
jedną taką przydomową oczyszczalnię  ścieków, Ŝeby zachęcić pozostałych  do
budowania takich przydomowych oczyszczalni.

- Bogusław Kowalski – Nie jestem przeciwny ekologii, czy czystości ale czasami jest
tak, Ŝe mieszka sam  w domu stary człowiek, który ma 70 lat i  700 zł emerytury ,
który  nigdy takiej oczyszczalni nie wybuduje. Trzeba i takie osoby wziąć pod
uwagę.

- Zbigniew Wronowski – Postaram się odpowiedzieć na niektóre z tych pytań. Jeśli
chodzi o spotkanie z Policją,  to doprowadzimy do takiego spotkania. Myślę, Ŝe juŜ
w pierwszej połowie kwietnia br.  Co do osób , których nie będzie stać na budowę
przydomowej oczyszczalni , to  radni wiejscy najlepiej wiedzą i znają warunki
takich osób i jeśli jego zdaniem osoby takie  zasługują na  wsparcie to proszę o
zgłoszenie  się do mnie w tej sprawie. W chwili obecnej najpilniejszym zadaniem
do realizacji są   kanalizacje.   Mamy 11 zadań szczegółowych w tym 3 pilne.
Przedstawił plan budowy wodociągów i kanalizacji dla miasta i wsi.

- Jakub Cybura – Mogę wskazać miejsca gdzie kanalizacji nie będzie, dlatego w tej
sprawie proszę się zgłaszać do ZUK-u.

- Józef Kaszubowski – Czipowanie psów  kosztuje , a  ja pracuję tylko  na ½ etatu,
ale wiem  juŜ gdzie jest  bieda  i kogo dotyczy. Proponujemy umowy wspólne  , ale
teŜ niektórzy się na to  nie zgadzają.
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- Janusz Karzyński– Dziękuję.  Zamykam punkt 2 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 3 porządku obrad.

- Pkt 3  porządku obrad -  podjęcie uchwał.

- Jako  pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie  zmian w  budŜecie  gminy na
2007 rok – Druk Nr B/66/07 . Bardzo proszę Panią skarbnik  Marię Olszewską  o
omówienie zmian  w  budŜecie  gminy na 2007 rok.

- Maria Olszewska -  Zwiększenie dochodów w dziale 754 „Bezpieczeństwo
publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa” o kwotę 160.000 zł nastąpiło w związku
z wpłatami z tytułu mandatów od osób fizycznych.
Zmniejszenie dochodów w dziale 756, rozdział 75621 „ Udziały gmin
w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa” o kwotę 49.346zł nastąpiło na
podstawie pisma Ministra Finansów Nr ST 3- 4820-3/2007
 w sprawie ostatecznych kwot subwencji ogólnej na 2007 rok.
Zwiększenie dochodów w dziale 758, rozdział75801 „Część oświatowa subwencji
ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego” o kwotę 215.530 zł, w rozdziale
75831 „Część równowaŜąca subwencji ogólnej dla gmin” o kwotę 16.198 zł
nastąpiło w związku z pismem Ministra Finansów jak wyŜej napisano.
Zwiększenie dochodów w dziale w dziale 801, rozdział 80104
„ Przedszkola” o kwotę 1.081 zł nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu usług.
Zwiększenie dochodów w dziale 852 „ Pomoc społeczna” o kwotę
3.129 zł nastąpiło w związku z wpływami ze zwrotów dotacji wykorzystanych w
nadmiernej wysokości za lata ubiegłe.
Zmniejszenie wydatków majątkowych w dziale 010 „Rolnictwo
i łowiectwo” rozdział 01010 „Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi”
o kwotę 60.000 zł nastąpiło w związku z koniecznością zwiększenia wydatków
majątkowych w dziale 600, rozdział 60016 „Drogi publiczne gminne”.
Zwiększenie wydatków w dziale 750, rozdział 75022 „ Rady gmin”
o kwotę 35.177 zł, w dziale 757 „ Obsługa długu publicznego” o kwotę 6.175 zł, w
dziale 801, rozdział 80101 „ Szkoły podstawowe” o kwotę 215.530 zł, rozdział
80110 „Gimnazja” o kwotę 310.000 zł, rozdział 92120 „Ochrona zabytków” o
kwotę 72.000 zł oraz zwiększenie rozchodów na spłatę poŜyczki
o kwotę 13.500 zł nastąpiło w związku z wprowadzonymi dochodami z tytułu
zwiększonych i zmniejszonych subwencji – kwota 182.382 zł, wpłat
z mandatów – kwota 160.000 zł, zwiększonych  przychodów z tytułu poŜyczki na
modernizację kotłowni węglowej – kwota 310.000 zł.
Zmniejszenie rezerwy oświatowej, dział 758 „ RóŜne rozliczenia”
o kwotę 1.000 zł nastąpiło celem zwiększenia wydatków w dziale 801, rozdział
80101 „Szkoły podstawowe” .
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Zmniejszenie rezerwy dla sołectw, dział 758 „RóŜne rozliczenia” o kwotę 145 zł
nastąpiło na wniosek sołectwa, celem zwiększenia wydatków
w dziale 921, rozdział 92105 „Pozostałe zadania  w zakresie kultury”.
Zwiększenie wydatków w dziale 801, rozdział 80104 „Przedszkola” nastąpiło
w związku z wpłatami z tytułu usług.
Zwiększenie wydatków w dziale 852 „Pomoc Społeczna” o kwotę
3.129 zł nastąpiło celem dokonania zwrotu do budŜetu państwa nadmiernie
pobranych świadczeń.
Przeniesienia wydatków w dziale 750, rozdział 75022 „Rady gmin”
o kwotę 1.600 zł oraz w dziale 851, rozdział 85154 „Przeciwdziałanie
alkoholizmowi” o kwotę 2.200 zł nastąpiły w związku z bieŜącymi potrzebami,
wynikłymi w trakcie realizacji budŜetu.
Zwiększenie dochodów w dziale 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona
przeciwpoŜarowa” o kwotę 160.000 zł nastąpiło w związku
z wpłatami z tytułu mandatów od osób fizycznych.
Zmniejszenie dochodów w dziale 756, rozdział 75621 „ Udziały gmin
w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa” o kwotę 49.346zł nastąpiło na
podstawie pisma Ministra Finansów Nr ST 3- 4820-3/2007
 w sprawie ostatecznych kwot subwencji ogólnej na 2007 rok.
Zwiększenie dochodów w dziale 758, rozdział75801 „Część oświatowa subwencji
ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego” o kwotę 215.530 zł, w rozdziale
75831 „Część równowaŜąca subwencji ogólnej dla gmin” o kwotę 16.198 zł
nastąpiło w związku z pismem Ministra Finansów jak wyŜej napisano.
Zwiększenie dochodów w dziale w dziale 801, rozdział 80104
„ Przedszkola” o kwotę 1.081 zł nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu usług.
Zwiększenie dochodów w dziale 852 „ Pomoc społeczna” o kwotę
3.129 zł nastąpiło w związku z wpływami ze zwrotów dotacji wykorzystanych w
nadmiernej wysokości za lata ubiegłe.
Zmniejszenie wydatków majątkowych w dziale 010 „Rolnictwo
i łowiectwo” rozdział 01010 „Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi”
o kwotę 60.000 zł nastąpiło w związku z koniecznością zwiększenia wydatków
majątkowych w dziale 600, rozdział 60016 „Drogi publiczne gminne”.
wydatków w dziale 750, rozdział 75022 „ Rady gmin”

o kwotę 35.177 zł, w dziale 757 „ Obsługa długu publicznego” o kwotę 6.175 zł, w
dziale 801, rozdział 80101 „ Szkoły podstawowe” o kwotę 215.530 zł, rozdział
80110 „Gimnazja” o kwotę 310.000 zł, rozdział 92120 „Ochrona zabytków” o kwotę
72.000 zł oraz zwiększenie rozchodów na spłatę poŜyczki
o kwotę 13.500 zł nastąpiło w związku z wprowadzonymi dochodami z tytułu
zwiększonych i zmniejszonych subwencji – kwota 182.382 zł, wpłat
z mandatów – kwota 160.000 zł, zwiększonych  przychodów z tytułu poŜyczki na
modernizację kotłowni węglowej – kwota 310.000 zł.
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Zmniejszenie rezerwy oświatowej, dział 758 „ RóŜne rozliczenia”
o kwotę 1.000 zł nastąpiło celem zwiększenia wydatków w dziale 801, rozdział
80101 „Szkoły podstawowe” .
Zmniejszenie rezerwy dla sołectw, dział 758 „RóŜne rozliczenia” o kwotę 145 zł
nastąpiło na wniosek sołectwa, celem zwiększenia wydatków
w dziale 921, rozdział 92105 „Pozostałe zadania  w zakresie kultury”.
Zwiększenie wydatków w dziale 801, rozdział 80104 „Przedszkola” nastąpiło
w związku z wpłatami z tytułu usług.
Zwiększenie wydatków w dziale 852 „Pomoc Społeczna” o kwotę
.129 zł nastąpiło celem dokonania zwrotu do budŜetu państwa nadmiernie pobranych
świadczeń.
Przeniesienia wydatków w dziale 750, rozdział 75022 „Rady gmin”
o kwotę 1.600 zł oraz w dziale 851, rozdział 85154 „Przeciwdziałanie
alkoholizmowi” o kwotę 2.200 zł nastąpiły w związku z bieŜącymi potrzebami,
wynikłymi w trakcie realizacji budŜetu.

- Andrzej Solecki – To poręczenie jest przeznaczone na budowę budynku
socjalnego. Ile mieszkań zostało sprzedanych  osobom , które zwolnią mieszkania
gminne?   Jest  28 mieszkań i chciałbym usłyszeć  w jakiej formie  zostały one
rozdysponowane?

- Jakub Cybura –   Działamy zgodnie z uchwałą wspólnika i ze swoich zobowiązań
się wywiąŜemy.

- Andrzej Solecki – Czy zostało wykupionych  14 mieszkań przez  tych, którzy
zwrócą   mieszkania komunalne w mieście?   JuŜ nie  widzę  moŜliwości
wywiązania się z tej umowy z radą.

- Jakub Cybura – Gmina  przygotowuje wykaz osób , które wykupiły mieszkania ,ale
Ŝadna   z  osób zajmujących mieszkania komunalne  nie zdecydowała się na
propozycję wykupienia mieszkania nowego i opuszczenia mieszkania
komunalnego. śaden z najemców nie chciał podpisać umowy. Na dzień dzisiejszy
nie ma Ŝadnego aktu notarialnego  sprzedaŜy tych mieszkań.

- Andrzej Solecki– Za te 2 mln  zł , które Gmina poręczyła na  budowę tych mieszkań
mogłaby wybudować oczyszczalnię. Wszystko poszło  na sprzedaŜ  mieszkań
komercyjnych , a nie na mieszkania komunalne.  Co tu się dzieje? Gmina poręczyła
kredyt i przekazała aportem tereny , a spółka sprzedaje mieszkania po cenie
komercyjnej? Komisja rewizyjna powinna to skontrolować. Proszę państwa co tu
się dzieje? Co ja mam mówić temu społeczeństwu? Ja w tej chwili czuję się
oszukany. My sfinalizowaliśmy dochody dla spółki prawa handlowego.
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- Jakub Cybura – Myśmy z taką propozycją do tych ludzi wyszli, ale  nie było
zainteresowania.  Do  dyspozycji gminy postawiliśmy 7 lokali. Tylko proszę mi
powiedzieć    jaką z tych osób , które zajmują mieszkania komunalne stać będzie na
utrzymanie 70 metrowego mieszkania?    Stawianie sprawy w ten sposób , Ŝe jest to
zysk dla ZUK to nie jest w porządku. Nie jest to przecieŜ moje prywatne
przedsiębiorstwo   i  nie dla siebie to robię.   Powinniśmy się cieszyć, Ŝe powstają
nowe bloki,  gdyŜ od bardzo wielu lat nikt w mieście Ŝadnych bloków nie
pobudował.  My postawiliśmy do dyspozycji mieszkania i my się z tego nie
wycofujemy.

- Andrzej Solecki – Komisja rewizyjna musi się tym zająć. 160 tys. zł planowanych
w budŜecie gminy dochodów z mandatów zostało juŜ  podzielone na wszystko,
tylko nie na drogi  lecz  między innymi na podwyŜki diet radnych. Zdjęto 90 tys. zł
z wodociągów gdzie gmina Gniew jest dopiero  na 19 miejscu pod tym względem.
Nie dość ,Ŝe malutką kwotę się przeznacza  na  wodociągi to  jeszcze się ją obcina.
Nie jestem z tego zadowolony.

- Jakub Cybura – Obecnie naprawiamy drogi w całej gminie.

- Przewodniczący rady  – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest
za  podjęciem tej uchwały?  Za głosowało 14 radnych, kto jest przeciw? Przeciw
głosował 1 radny. Dziękuję. Uchwała została podjęta. Bardzo proszę. Pani radna
Walentyna Czapska.

- Czapska Walentyna – Na spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji proponuję
zaprosić równieŜ  naszego Komendanta Policji.

- Przewodniczący rady – Komendant naszej Policji na pewno będzie. Oddaję teraz
przewodniczenie obradom mojemu za-cy  Panu radnemu Franciszkowi
Sumisławskiemu.  Jeszcze chciałbym poinformować radnych ,Ŝe wojewoda przyśle
informację do radnych  w sprawie  złoŜenia oświadczenia lustracyjnego.
Przypominam teŜ o złoŜeniu w terminie do 30 kwietnia  br. oświadczeń o stanie
majątkowym.

- Przewodniczący obrad – Przystępujemy   do kolejnego projektu uchwały.

Kolejny projekt uchwały w sprawie powiadomienia osoby pełniącej funkcję
publiczną o obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego – Druk Nr R/64/07.
Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały ? Jednogłośnie. Dziękuję. Uchwała
została podjęta jednogłośnie.
Kolejny projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie przetargu
ustnego nieograniczonego- Druk Nr B/65/07. Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla działki Nr 65, arkusz mapy 6 w miejscowości
Kursztyn , gmina Gniew – Druk Nr B/67/07.

- Bardzo proszę. Pan radny Grzegorz Wasielewski.

- Grzegorz Wasielewski – Odczytał wniosek z posiedzenia komisji.

- Stanisław Szwoch – Chodzi nie tylko o drogę gminną ,ale teŜ i wojewódzką , bo
cięŜki tabor będzie z tej drogi korzystał i w związku z tym czy gmina ma jakieś
instrumenty do tego ,Ŝeby zapewnić sobie potem naprawy tych dróg, które zostaną
przez ten cięŜki tabor zniszczone?

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Główna obawa jest o psucie tej drogi. Bardzo
proszę. Pan za-ca burmistrza Zbigniew Wronowski.

- Zbigniew Wronowski – W związku z tą drogą odbyło się przed sesją spotkanie na ,
którym ustaliliśmy , Ŝe droga Brody Pomorskie do przysiółka Pustki jest w drogą
powiatową na całej długości. W akcie komunalizacyjnym  jest pomyłka przez , co
droga ta na pewnym odcinku stała się drogą gminną. Naprawimy ten błąd , ale
potrwa to gdzieś około pół roku. Wnoszę o przyjęcie tego projektu i podjęcie tej
uchwały.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Na pewno Pan Burmistrz dopilnuje ,Ŝeby to
zostało sprostowane i odpowiednie umowy podpisane. Przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 8 radnych.
Kto jest przeciw? Nie widzę? Kto się wstrzymał? Wstrzymało się 7 radnych.
Dziękuję. Uchwała została podjęta 8 głosami .

- Kolejny projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia do gminnego zasobu
nieruchomości od  Agencji Nieruchomości Rolnych, nieruchomości gruntowej
niezabudowanej, połoŜonej w Szprudowie oraz realizacji na przejętym gruncie
inwestycji pod nazwą rozbudowa boiska sportowego – Druk Nr B/68/07. Kto z
radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zezwolenia Burmistrzowi Miasta i Gminy w
Gniewie do zaciągnięcia preferencyjnej poŜyczki na dofinansowanie inwestycji pn.
„Modernizacja kotłowni węglowej na nową ekologiczną opalaną biomasą dla
Zespołu szkół w Opaleniu, Gmina Gniew, wraz z zakupem rębarki i ciągnika”-
Druk Nr B/69/07.  Odczytał wnioski  z komisji w tej sprawie. Bardzo proszę. Pan
za-ca burmistrza Zbigniew Wronowski.
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- Zbigniew Wronowski – Cała inwestycja będzie wspólfinansowana przez
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. Do
głównych czynników decydujących o realizacji przedsięwzięcia naleŜy zaliczyć
konieczność zwiększenia mocy kotłowni szkolnej w oparciu o technologie spalania
bezpieczne dla  środowiska. Obecnie przygotowujemy pola pod sadzonki wierzby
energetycznej. Eko-Gniew kuleje , ale jednak wytwarza tę wierzbę , której niestety
jest za mało do spalania. Potrzebna jest w tej chwili rębarka bez , której nie da się
juŜ nic zrobić. Za pomocą tego rębaka chcemy teŜ oczyścić drogi przez , co poprawi
się stan dróg w gminie. Przy tej okazji trzeba teŜ zakupić ciągnik o większej mocy.
Ten , który jest ma za małą moc. Te maszyny , które juŜ zostały zakupione nie stoją,
one pracują. Wnoszę o podjęcie tej uchwały.

- Stanisław Szwoch – Czy ZUK w tej chwili posiada ciągnik o odpowiedniej mocy
czy nie?

- Andrzej Solecki – Mówił Pan i Pan Cybura ,Ŝe jesteście ludźmi , którym moŜna
zaufać . Panu Cyburze tak , ale Panu nie. Pan osobiście powinien zapłacić za te
wszystkie straty jakie ponosi spółka Eko- Gniew.

- Marek Barnik – Interesem gminy jest to ,Ŝeby ZUK był pręŜną firmą , która posiada
najlepszy sprzęt.

- Wronowski Zbigniew – Spółka Eko – Gniew dostaje juŜ dofinansowanie i Ci
pierwsi   wytwarzane energii są zarejestrowani jako odbiorcy. Jeśli ktoś uwaŜa, Ŝe
popełniam przestępstwo to są sądy , prokuratury i tam naleŜy to  zgłosić, ja się
niczego nie obawiam bo Ŝadnego przestępstwa nie popełniłem.

- Przewodniczący obrad  – Czy nie moŜna było wcześniej takich środków
wprowadzić do budŜetu? Tak Ŝeby te  środki z funduszu ochrony środowiska
otrzymali?

- Wronowski Zbigniew –  O tym ,Ŝe dostaliśmy  pieniądze z Urzędu Wojewódzkiego
z wydziału Ochrony Środowiska  przesądziło to, Ŝe wybudowaliśmy Centrum
Edukacji.   Za to dostaliśmy te pieniądze. Jesteśmy zainteresowani pomocą tym,
rolnikom , którzy zechcą zainteresować się wierzbą energetyczną.  Jesteśmy gotowi
udzielić takiej pomocy.

- Przewodniczący obrad  – Czy są pytania? Nie widzę? Przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 9 radnych,
przeciw było 2 radnych i 4 radnych wstrzymało się od głosu. Dziękuję. Uchwała
została podjęta.  Zamykam pkt 3 porządku obrad i przystępujemy do pkt 4.
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Punkt 4 porządku obrad- informacje Przewodniczącego rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

- Przewodniczący rady -  ZłoŜył sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym –
załącznik do protokołu.

– Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 4 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 5.

Punkt 5 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał rady.

- Przewodniczący obrad – Bardzo proszę. Pan burmistrz Zbigniew Wronowski.

- Wronowski Zbigniew – ZłoŜył sprawozdanie z wykonania  uchwał Rady Miejskiej
w Gniewie.

- Andrzej Solecki– Jeśli nie moŜna inaczej naleŜy powołać jednostki trójgminne i
wówczas będziemy mogli w tym programie uczestniczyć. Co ze szkoleniami?

- Zbigniew Wronowski – Jest złoŜone  zaŜalenie na pismo  kuratora.

- Przewodniczący obrad – Dziekuje. Zamykam pkt 5 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 6.

 Punkt 6  porządku obrad – interpelacje i zapytania radnych .

- Przewodniczący obrad - Interpelacje  składamy na piśmie wobec powyŜszego
zamykam pkt 6 porządku obrad i przystępujemy do pkt 7.

Punkt 7 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego o złoŜonych interpelacjach

i uzyskanych odpowiedziach na te interpelacje.

- Przewodniczący  obrad – Bardzo proszę. Pan przewodniczący rady Janusz
Karzyński

- Przewodniczący rady – Pomiędzy sesjami złoŜono 5 interpelacji. Odpowiedzi
udzielono na jedną z miesiąca lutego br.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. RównieŜ składałem interpelację w m-cu lutym i
mam juŜ pełna teczkę odpowiedzi , ale ciągle nie mam tej ostatecznej.
Przypuszczam ,Ŝe po odpowiedzi Krajowej Dyrekcji Dróg Publicznych w Gdańsku
tę ostateczną odpowiedź otrzymam.
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- Zbigniew Wronowski – Jeśli będzie to odpowiedź satysfakcjonująca to damy
odpowiedź radnemu ,Ŝe sprawa dalej się toczy.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 7 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 8.

Punkt 8 porządku obrad    - wolne wnioski i informacje.

- Przewodniczący obrad -  W wolnych wnioskach mamy:

- upowaŜnienie Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli w Urzędzie Miasta
i Gminy w Gniewie  w sprawie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy za
2006r.   Kto z radnych jest za udzieleniem upowaŜnienia komisji rewizyjnej do
przeprowadzenia w/w kontroli?  Za głosowało 13 radnych.
Podczas głosowania nie było obecnych 2 radnych. Radnego Zbigniewa Meggera i
radnego Grzegorza Wasielewskiego.

- Kolejna sprawą jest wydanie opinii  na temat dalszego członkostwa gminy Gniew w
stowarzyszeniu „Europejskie Koło Miast Kowalskich”.  Są głosy Ŝeby zrezygnować
z tego członkostwa.  Pan  Jarosław Struczyński mówił, Ŝe my i tak z tego nic nie
mamy, a swoją drogą kowalstwem się zajmujemy.

- Andrzej Solecki– Mnie mówił wręcz odwrotnie.

- Przewodniczący obrad -  Kto jest za tym, Ŝeby wniosek Pana Burmistrza
zaopiniować pozytywnie ? Za głosowało 10 radnych, kto jest przeciw? Przeciw był
1 radny i 2 radnych wstrzymało się od głosu. Dziękuję. Wniosek został
zaopiniowany pozytywnie.

- Andrzej Frost– Na jakim etapie jest odbudowa drogi w Piasecznie. Sprawa druga to
parking przy szkole. Okazało się ,Ŝe  jest on  częściowo w drodze gminnej. Czy
gmina dołoŜyłaby się do budowy chodnika? Sprawa kolejna to odbywające się na
naszym terenie rajdy samochodów osobowych. Czy wiadomo coś bliŜszego na ten
temat i czy jest to za zgodą gminy?

- Marek Barnik – Jak zapobiec w przyszłości  takiemu zniszczeniu dróg, które
przebiegają  przez nasz teren? Na jakich zasadach odbywa się niszczenie dróg w
naszej gminie przez te rajdy. Tak nie moŜe być.

- Walentyna Czapska– Czy moŜliwe jest przedstawienie planu zachęcenia rolników
do sadzenia wierzby energetycznej?
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- Ryszard Połomski– Sprawa dach na budynku byłego sądu .Czy coś jeszcze będzie
robione czy nie? Jeśli juŜ nie będzie to trzeba zdjąć te zabezpieczenia. Poza tym  ta
fatalnie połoŜona kostka koło budynku przy Urzędzie .  kto to robił?  Czy robiła to
firma? Jeśli tak to naleŜałoby to reklamować.

- Grzegorz  Połomski   – Krótko jestem w radzie, ale wszystko co ma słuŜyć gminie
to  cieszy ,ale chodzi mi o tę   rębarkę bo bądź , co bądź  są to koszty. Nie jestem
przeciwny temu, ale na kaŜdej  sesji i  komisji mówimy o szukaniu oszczędności, o
biednej gminie, o zadłuŜeniu gminy, ale zauwaŜyłem, Ŝe jedno z drugim się kłuci.
W domu teŜ czasami by się chciało więcej, ale budŜet nie pozwala. Taka jest moja
refleksja.

- Stanisław Szwoch – Czy Burmistrz planuje coś  względem  boiska sportowego  w
Kursztynie? Kiedy dojdzie do realizacji budowy  chodnika  , który jest obecny od
10 lat?

- Przewodniczący obrad  – Proszę Pana Burmistrza  o odpowiedź.

- Zbigniew Wronowski – uszkodzenie drogi w Piasecznie - był wypadek,
sporządziliśmy raport, oszacowaliśmy straty na około 200 tys. zł, ale ostatecznie
skończyło się na kwocie 160 tyś. zł.    Będziemy występować do radnych i sołtysów
Ŝeby zwrócili się do osób prywatnych czy nie ucierpieli  w związku z tym
wypadkiem . W Polsce Ŝadna droga nie jest ubezpieczona. Generalna Dyrekcja
Dróg teŜ nie jest ubezpieczona. Ustalamy do kogo wystąpić z roszczeniem i w tej
sprawie pojechałem   do starostwa w Tczewie. StraŜ  PoŜarna z Tczewa  brała
udział w tej akcji i całkowicie przejęła dowodzenie tą akcją.   Kierowcy samoistnie
kierowali się objazdem  przez wieś. Nikt tym ruchem nie kierował. Wieczorem
droga była juŜ przejezdna. W tej chwili wystąpiliśmy z roszczeniem do Generalnej
Dyrekcji Dróg Krajowych i przy tej okazji okazało się, Ŝe droga która przebiega
przez Piaseczno jest drogą Regionalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, a więc Ŝądamy
naprawy tej drogi,

- rajdy samochodowe – nic o tym nie wiemy – proszę od sołtysów o informacje na
ten temat,

- budynek byłego sądu  - nic mi nie wiadomo na ten temat,

- Kursztyn -  teŜ nic nie wiem.

- Andrzej Solecki– Dlaczego gmina nie otrzymała tych 7 mieszkań do dyspozycji dla
najbardziej potrzebujących? NaleŜy  zbadać,  ile i do kogo  wysłano tych
zaproszeń? Komisja Rewizyjna powinna to sprawdzić.
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Przewodniczący rady – Akurat w tym wypadku  Pan  Prezes ZUK wykazał się
gospodarnością.  Gdyby tak nie zrobił musielibyśmy jeszcze dołoŜyć    ZUK
środków , których i tak nie mamy.   Tu  ZUK wykazał się gospodarnością. Kto  z
radnych jest za upowaŜnieniem  Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli
pt:  „Trasy Wierzycy” Za głosowały 2 osoby, 12 osób było przeciw, 1 osoby nie
było podczas głosowania. Dziękuję.  Termin kolejnej sesji 25 kwiecień 2007 r.
godz. 11:00 w tym miejscu.
Na tym zamykam kolejną  sesję Rady Miejskiej w obecnej kadencji. Dziękuję
wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję. Na tym protokół zakończono.
Protokół sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach. Jeden dla
Burmistrza, drugi dla rady. Godzina zakończenia sesji 15:18.

Protokołowała: Przewodniczący
GraŜyna Dudzik    Rady Miejskiej w Gniewie

Janusz Karzyński


